
PROTOKÓŁ Nr XIX/2016

z obrad XIX sesji  Rady Miejskiej  w Dzierzgoniu,  która odbyła się w dniu 16 czerwca 2016 r.
w sali narad Urzędu Miejskiego w Dzierzgoniu.

Ad punktu 1 porządku obrad 

Wiceprzewodniczący Rady – Grzegorz Murawski o godz. 15:30 otworzył XIX sesję Rady
Miejskiej w Dzierzgoniu i po powitaniu gości zaproszonych i radnych oświadczył, iż zgodnie z listą
obecności w sesji uczestniczy 13 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 13
osób stanowi quorum do podejmowania uchwał. 

NIEOBECNI:
1. Sebastian Zieliński – Radny Rady Miejskiej
2. Zbigniew Przybysz – Przewodniczący Rady Miejskiej

W załączeniu lista obecności 
/załącznik nr 1/ 

Ponadto w sesji brali udział:

1. Elżbieta Domańska – Burmistrz Dzierzgonia
2. Alicja Podlewska – Sekretarz gminy Dzierzgoń
3. Halina Redlin – Skarbnik Dzierzgonia
4. Wojciech Budziński – p.o. Kierownika GK
5. Lech Zieliński – Kierownik RTI
6. Jerzy Sulim – Z-ca Kierownika RTI
7. Danuta Komar-Bruniecka – Dyrektor MOPS
8. Piotr Klein – Prezes Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej 
9. Małgorzata Borzym – Wiceprezes Rejonowego Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji
10. Wojciech Demko – Dyrektor DOK
11. Ryszard Kwolek – Kierownik GSW
12. Sławomir Erber – Dyrektor SP w Dzierzgoniu
13. Wiesława Tonkowicz – Prezes Zarządu Spółdzielni Mieszkaniowej
14. Sołtysi i Przewodniczący Zarządów Osiedli

W załączeniu listy obecności
/załącznik nr 2-3/

Ad punktu 2 porządku obrad 

Wiceprzewodniczący Rady przedstawił  następujący porządek obrad,  który Rada przyjęła
jednomyślnie:

1) Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2) Przyjęcie ewentualnych zmian zgłoszonych do porządku obrad.
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3) Przyjęcie protokołu z XVIII sesji Rady Miejskiej w Dzierzgoniu z dnia 25 maja 2016 r.
4) Przedstawienie informacji z działalności Burmistrza Dzierzgonia w okresie między sesjami:
a)  przedstawienie informacji,
b) dyskusja i przyjęcie informacji.
5) Wnioski i zapytania.
6)  Przedstawienie  informacji  z  działalności  Zakładu  Gospodarki  Komunalnej  i  Mieszkaniowej
Sp. z o.o w Dzierzgoniu za 2015 r.
    a) przedstawienie informacji,
    b) dyskusja i przyjęcie informacji.
7)  Rozpatrzenie  i  zatwierdzenie  sprawozdania  finansowego  Gminy  Dzierzgoń
wraz  ze  sprawozdaniem  z  wykonania  budżetu  Gminy  Dzierzgoń  za  2015  r.  i  udzielenie
absolutorium dla Burmistrza Dzierzgonia:

a)przedstawienie  sprawozdania  z  wykonania  budżetu  Gminy  Dzierzgoń  za  2015  r.
b)zapoznanie  z  Uchwałą  Nr  048/g316/R/I/16  Składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby
Obrachunkowej w Gdańsku z dnia 5 kwietnia 2016 r.,
c)przedstawienie  sprawozdania  rocznego  z  wykonania  planu  finansowego  za  rok  2015
Dzierzgońskiego  Ośrodka  Kultury  i  Biblioteki  Publicznej  oraz  informacji
o stanie mienia komunalnego,
d)przedstawienie  uchwały  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miejskiej  w  Dzierzgoniu
w  sprawie  wniosku  o  udzielenie  absolutorium  Burmistrzowi  Dzierzgonia
za 2015 r.,
e)zapoznanie  z  Uchwałą  Nr  056/g316/A/III/16  Składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby

Obrachunkowej w Gdańsku z dnia 23 maja 2016 r.,
f)przedstawienie  projektu  uchwały  w  sprawie  rozpatrzenia  i  zatwierdzenia  sprawozdania
finansowego Gminy Dzierzgoń za 2015 r. wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy
Dzierzgoń za 2015 r.,

    g) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
    h) dyskusja i podjęcie uchwały,
    i)przedstawienie  projektu  uchwały  w  sprawie  udzielenia  Burmistrzowi  Dzierzgonia

absolutorium z wykonania budżetu za 2015 rok,
j) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
k) dyskusja i podjęcie uchwały.
8)Wyrażenie zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej położonej przy ul. Wojska Polskiego

w Dzierzgoniu:
a)przedstawienie projektu uchwały,
b)stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c)dyskusja i podjęcie uchwały.
9)Wyrażenie zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego wraz z oddaniem w użytkowanie wieczyste

udziału w gruncie i na udzielenie bonifikaty:
a)przedstawienie projektu uchwały,
b)stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c)dyskusja i podjęcie uchwały.
10)Przystąpienie do sporządzenia zmiany stadium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania
przestrzennego miasta i gminy Dzierzgoń w obrębach geodezyjnym Bruk i Nowiec:
a)przedstawienie projektu uchwały – ref. Kierownik RTI ,
b)stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c)dyskusja i podjęcie uchwały.

11)Odpowiedzi na wnioski i zapytania.
12)Wolne wnioski radnych.
13)Komunikaty Wiceprzewodniczącego Rady.
14)Zamknięcie sesji.
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Strażacy Ochotniczej  Straży Pożarnej  w  Żuławce  Sztumskiej  złożyli  podziękowania  dla
radnych, którzy pomogli w pozyskaniu środków na zakup sztandaru dla Żuławki Sztumskiej.

Ad punktu 3 porządku obrad 

Protokół  z  XVIII  Rady Miejskiej  z  dnia  25 maja  2016 r.  Rada Miejska w Dzierzgoniu
przyjęła jednomyślnie. W głosowaniu brało udział 13 radnych.

Ad punktu 4 porządku obrad 

Burmistrz – Elżbieta Domańska przedstawiła informację z działalności za okres między sesjami,       
tj. od 28 kwietnia 2016 r do 25 maja 2016 r.

/załącznik nr 4/

Ad punktu 5 porządku obrad

Młodzieżowa Rada złożyła petycję na ręce Pani Burmistrz odnośnie stworzenia gminnego
programu stypendialnego.

Młodzieżowa Rada podziękowała Burmistrzowi za współpracę.
Burmistrz podziękowała Młodzieżowej Rady, za współpracę i zaangażowanie. Dodała, ze

ma nadzieję, iż radni zmierzą się z tą petycją w planowaniu budżetu na przyszły rok.
Młodzieżowa  Rada  podziękowała  Dyrektor  Miejskiego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  i

złożyła kwiaty na jej ręce za współpracę i wsparcie.
Radny – Tomasz Przybilski zwrócił się z pytaniem do Prezesa RPWiK oraz Pani Burmistrz,

pytając kiedy rozpocznie się inwestycja położenia rurociągu w miejscowości Stara Wieś, ponieważ
ludzie  czekają  na  to  by  zagospodarować  ogródki?  Wspomniał,  że  Prezes  Regionalnego
Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji obiecał, że zostanie to zrobione wiosną 2016 r.

Prezes RPWiK – Kazimierz Bieliński odpowiedział, że firma, która się tym zajmuje obecnie
pracuje  przy  ul.  Wojska  Polskiego,  po  zakończeniu  inwestycji,  firma  zajmie  się  położeniem
rurociągu w miejscowości Stara Wieś.  Według Prezesa ważna jest  data zakończenia inwestycji,
który jest przewidziany wraz z zakończeniem żniw. 

Radny – Ryszard Świder zwrócił się z pytaniem do  Skarbnik czy gmina Dzierzgoń zapłaciła
Zakładowi  Gospodarki  Komunalnej  i  Mieszkaniowej  za  postawienie  (obeliska)  pomniku  przy
Urzędzie oraz czy ta inwestycja była finansowana z funduszy unijnych?

Radny – Tomasz  Przybilski  poprosił  aby zainterweniować w Starostwie  o  remont  drogi
prowadzącej do miejscowości Stara Wieś, która jest drogą powiatową, ponieważ jest utrudniony
ruch pojazdów.

Radny – Mieczysław Link zapytał czy przystanek w Bruku będzie zrobiony?
Przewodniczący Osiedla  –  Tomasz  Szpejewski  zapytał  dlaczego  w Dzierzgoniu  w  dniu

pogrzebu ludzie nie mogą wjechać na cmentarz komunalny? Dodał, że brama wjazdowa została
zamknięta po wjeździe karawanu, starsi ludzie mieli problem z wejściem na cmentarz pod wysoką
górkę, ponieważ uniemożliwiono im wjazd pod kaplicę. 

Radny – Dariusz Miszczuk poprosił Sekretarz o wyjaśnienie dlaczego nie została podpisana
umowa z MOW na projekty unijne?

Ad punktu 6 porządku obrad

a) Informację z działalności Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Sp. z o.o w
Dzierzgoniu za 2015 r.  przedstawił  Prezes  Zakładu Gospodarki  Komunalnej  i  Mieszkaniowej  –
Piotr Klein.

/załącznik nr 5/
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b)

Radny  –  Andrzej  Pskiet  wspomniał  ,że  kolejny  raz  jest  zbulwersowany  niektórymi
wypowiedziami Prezesa. Prezes to co wygodnie to porównuje do 2014 roku, to co nie wygodnie jest
pomijane. Spadek wynagrodzenia zarządu według wyliczeń radnego był spowodowany tym, że w
2016  roku  zarząd  będzie  brał  o  wiele  większe  pieniądze,  Sama  podwyżka  Prezesa  będzie  w
granicach 1200 - 1250 zł. Wiceprezes Zarządu również w obecnym czasie ma dużą pensję. Radny
zauważył, że obecna Rada Nadzorcza działa dopiero pół roku, a zrobiła koszty 9 100 zł. Poprzednia
Rada  Nadzorcza  nie  otrzymywała  wynagrodzenia.  Poprzednia  Rada  Nadzorcza  pilnowała
wszystkiego, kiedyś były wszystkie regulaminy. Nie było protokołu zdawczo – odbiorczego dlatego
każda ze stron może twierdzić co chce. 

Radny dodał,  że  jeżeli  kogoś  zwalnia  się  z  pracy  to  powinno  być  protokoły,  ponieważ
później nie wiadomo komu wierzyć skoro na potwierdzenie nie ma żadnych dokumentów. Radny
dodał, że jako radny nie bierze odpowiedzialności za ZGKiM jeżeli będzie tak działała jak działa do
tej pory, ponieważ radny nie widzi szans rozwoju. Zostało wybudowanych 36 grobowców z czego
tylko 3 zostały sprzedane w ciągu roku. Jest to zamrożony pieniądz.

Burmistrz  –  Elżbieta  Domańska  poinformowała,  że  została  powołana  nowa  Rada
Nadzorcza,  ponieważ poprzednia złożyła rezygnację.  Obowiązkiem Burmistrza  było powołanie
Rady Nadzorczej.  Osoby wskazane przez Burmistrza muszą mieć uprawnienia do zasiadania w
radach. Poszukiwanie osób było trudne, jedna osoba jest z Dzierzgonia jedna z Elbląga, według
Burmistrza za udział i w Radach Nadzorczych i nadzór nad spółkami należy się zapłata. Nikt za
darmo nie powinien brać odpowiedzialności. Od 20 czerwca br. będą sukcesywnie odbywały się
walne posiedzenia, najpierw RPWiK, RTI, oraz ZGKiM. Rada Nadzorcza przekaże sprawozdania
ze wskazaniami jak spółka działa.  Radni  byli  na zebraniu w spółce gdzie wiele  rzeczy zostało
wyjaśnionych,  ponieważ  został  sporządzony raport  badania  Zakładu  Gospodarki  Komunalnej  i
Mieszkaniowej. W ubiegłym roku w lutym Zarząd złożył rezygnacje, potem został powołany nowy
Prezes Spółki, który w bardzo krótkim czasie złożył rezygnację. W następstwie został powołany
nowy Prezes, który został odwołany przez Radę Nadzorczą, ponieważ nie spełniał oczekiwań. Na to
Na to chwile znany jest stan ZGKiM, wszystkim zależy na dobru tego zakładu. 

Radny –  Andrzej  Pskiet  wspomniał,  że  nie  chodzi  o  Radę  Nadzorczą.  Przypomniał,  że
obecna Rada Nadzorcza w ciągu pół roku zrobiła koszty w kwocie 9 100zł, a poprzednia Rada
Nadzorcza pracowała za darmo. Dodał, że przez grzeczność nie wspomniał o spotkaniu w ZGKiM,
zdaniem radnego  nie  powinno  się  zwoływać  spotkań  przed  sesją  u  Prezesa  w  Spółce.  Radny
stwierdził, że do oceny i wysłuchania sprawozdania jest sesja i tam ludzie są Radą i tam podejmuje
się wiążące decyzję. 

Radna Emilia Tkacz zapytała, skąd jest taka duża różnica z wywozu nieczystości stałych w
2014 w porównaniu do roku 2015?

Prezes ZGKiM – Piotr Klein poinformował, że analizy są porównane do roku poprzedniego,
dlatego rok 2015 został porównany do roku 2014. W rozliczeniu za rok 2016 pod uwagę będzie
brany rok 2015. Prezes dodał, że nie znany jest powód różnicy nieczystości stałych, nie zwiększyła
się ilość produkowanych śmieci oraz nie zwiększyła się działalność spółki w tym zakresie. 

Radny – Tomasz Przybilski zapytał czy radni mogliby otrzymać sprawozdanie finansowe za
2016 rok, aby móc wiedzieć w jakiej kondycji finansowej jest ZGKiM? 

Prezes  ZGKiM odpowiedział,  że  większość  czasu  odkąd  został  prezesem pochłonęła  w
spółce zmiana systemu, ponieważ był on niezbędny. Bardzo dużo czasu zostało poświęcone dla
biegłych,  którzy skończyli  w miesiącu kwietniu.  W odczuciu Prezesa Spółka nie  jest  na straty.
Według Prezesa potrzeba jeszcze od miesiąca do dwóch aby mógł takie sprawozdanie przygotować.

Radny – Ryszard Świder  stwierdził,  że  Prezes po raz kolejny zaklina rzeczywistość.  Na
spotkaniu na które Prezes zaprosił radnych nie otrzymali oni materiałów, ponieważ jest to raport z
badania  przez  biegłego,  raport  finansowy.  Radny zaznaczył,  że  do  chwili  obecnej  nie  usłyszał
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żadnych cyfr. Prezes opowiada do czego ma służyć spółka, co wykonuje itp. Radni to doskonale
wiedzą.  Na  spotkaniu  w  ZGKiM  Prezes  poinformował,  że  Spółka  ma  350 000  zł  zadłużenia,
dodając, że to jest z poprzednich lat. W sprawozdaniu, które radni otrzymali przed samą komisją i
zdążył  się  z  tym zapoznać.  Przytoczył  część sprawozdania  Na podstawie sprzedaży poniesiono
stratę w kwocie 305 000 zł, na pozostałej działalności operacyjnej stratę w kwocie 163 000 zł.  Daje
to ponad 450 000 zł.  Prezes nie mówi o takich rzeczach, tylko próbuje opowiadać bajki. Prezes
poinformował radnych na spotkaniu, że aby wypracować regulaminy wewnętrzne firmy potrzeba
miesięcy. Radny dodał, że wewnętrzne regulaminy można wypracować w ciągu 2 tyg. Zapytał kto
obecnie zajmuje się prowadzeniem spraw kadrowych w ZGKiM?

Prezes – Piotr Klein odpowiedział, że zajmuje się tym firma zewnętrzna. 
Burmistrz poinformowała, że rozmawiała z Radą Nadzorczą. Wszystkim zależy na tym, by

znać wszystko na temat  spółki  dla  jej  dobra.  Rada wraz z gminą powinna dążyć do tego,  aby
ZGKiM działał dla dobra mieszkańców.

Ryszard Świder dodał, że 450 000 zł to dług wygenerowany w ciągu ostatniego roku, jest to
wynik złego zarządzania przez obecnego Prezesa. 

Burmistrz poinformowała, że takiego zadłużenia nie można wygenerować w przeciągu kilku
miesięcy. Rada Nadzorcza poinformowała, że przyczyną jest m.in. 300 000 kg nieczystości, które
trzeba było wywieść dodatkowo, ponieważ nie były one przez wiele lat  wywożone na bieżąco.
Spłata  rachunków,  które  Spółka  miała  jako  zyski,  a  rachunki  przychodziły  z  bardzo  dużym
opóźnieniem. Trzeba było również oddać środki wspólnotom, ponieważ pieniądze ze wspólnot były
w ogólnym rozrachunku. 

Radna  –  Wiesława  Grzegowska  przedstawiła  sprawozdanie  z  ZGKiM  z  2013  roku.
Poinformowała, że były Prezes przedstawiał sprawozdanie, które nic nie wyjaśniało. Czy to jest
jakieś wyjaśnienie? Kiedyś nikt się nie czepiał. Kiedyś były sprzedawane strychy, pod mieszkania.
Od tamtego okresu minęło 7 lat i nie ma na to żadnej dokumentacji. To są rażące niegospodarności.
Wspomniała aby dać obecnemu zarządowi  szanse do końca roku, żeby mogli coś zrobić.

Radny – Dariusz Miszczuk zauważył, że  jeżeli cyfry są ważne, to ile takich raportów było
zrobionych w latach poprzednich? Dlaczego w poprzednich latach nikt tego nie wymagał?

Radny – Andrzej Pskiet odpowiedział, że nie było obowiązku robienia takich raportów. 
Skarbnik – Halina Redlin wyjaśniła radnym, że Spółka funkcjonuje od roku 2011, w którym

osiągnęła  zysk  72 747,45  zł.  W  2012  roku  zysk  wyniósł  102 806,48  zł,  w  roku  2013  zysk
92 832,08  zł,  za  rok  2014  po  dokonaniu  korekt  strata  273 638,03  zł,  za  2015  rok  bieżącej
działalności strata 450 932,24 zł. Odniosła się do straty z 2014 roku informując, że nadgodziny,
oraz sprawa wyremontowania siedziby, która jest w kosztach spółki. Przyczyną zadłużenia ZGKiM
jest  spadek  przychodów.  Przychody spółki  w  latach  przedstawiały  się  następująco  2011  rok  –
4 473 207 zł, 2012 rok – 5 438 111,23 zł, rok 2013 – 3 441 226 zł, 2014 rok – 3 602 845,15 zł, rok
2015 – 3 000 000 zł.  Jeżeli chodzi o badanie Spółki, to nie było obowiązku w ZGKiM badania
sprawozdań,  ponieważ  nie  było  żadnych  przyczyn  przez  organ  wykonawczy  w  zakresie
nieprawidłowości  w  tej  spółce,  aby  robić  analizy.  Nie  było  podstaw  żądania  przez  radnych  o
informację bardziej szczegółową. 

Skarbnik  odpowiedziała  na  pytanie radnego o rozliczenie pomnika  w ramach projektów
unijnych  „Programu  Obszarów  Wiejskich”,  gmina  zapłaciła  do  ZGKiM  zgodnie  z  umową
przygotowaną przez pracownika Urzędu Miejskiego. 

Skarbnik  dodała,  ze  przepisy  są  jednoznaczne  informujące  o  tym  jak  spółka  została
przekształcona,  w  ustawie  o  gospodarce  komunalnej  jest  zapis  „Organy  Stanowiące  jednostek
Samorządu terytorialnego mogą tworzyć, łączyć, przekształcać w inną formę organizacjo-prawną i
likwidować samorządowe Zakłady Budżetowe zgodnie z przepisami ustawy oraz ustawy o finansach
publicznych,  odczytała również ustawę o finansach publicznych „art. 16 ust.  5   Przekształcenie
samorządowego zakładu budżetowego w inną formę organizacyjno-prawną wymaga uprzednio jego
likwidacji”, w 2009 roku organ stanowiący podjął uchwałę o likwidacji zakładu budżetowego w
Dzierzgoniu w celu przekształcenia. 
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Skarbnik  zauważyła,  że  to  co  ma  miejsce  w  spółce  teraz  w  sprawozdaniu  finansowym
zaczyna  mieć  zastosowanie  art.233  Kodeksu  Spółek  Handlowych  który  brzmi  „Jeżeli  bilans
sporządzony  przez  zarząd  wykaże  stratę  przewyższającą  sumę  kapitałów  zapasowego  i
rezerwowych  oraz  połowę  kapitału  zakładowego,  zarząd  jest  obowiązany  niezwłocznie  zwołać
zgromadzenie wspólników w celu powzięcia uchwały dotyczącej dalszego istnienia spółki”.

Prezes ZGKiM – Piotr Klein odniósł się do wypowiedzi Skarbnik informując, że artykuł,
który został przytoczony odnośnie Spółek Handlowych jeszcze nie ma zastosowania, ponieważ nie
przekroczyło  Kapitału  Własnego,  obecnie  jest  52%.  Poinformował,  że  przychody były wyższe,
warto  jednak  zaznaczyć,  że  jest  było  to  spowodowane  wysypiskiem  z  którego  spółka  miała
przychody. Jeżeli Spółka miała przychody w kwocie 2 000 000 zł z wysypiska śmieci, to dlaczego
obecnie nie ma żadnych narzędzi do pracy. Największym przychodem jest  spadek przychodów.
Spółka nie ma teraz ociepleń domów co wiąże się z przychodem.

Radny –  Krzysztof  Haber  wspomniał,  że  finanse  są  najważniejsze.  Tam pracują  ludzie,
zakład  jest  nam potrzebny.  Zwrócił  się  z  pytaniem do Prezesa  ile  potrzebowałby pieniędzy by
zacząć od wszystko od 0? 

Piotr  Klein odpowiedział,  że jeżeli  chodzi o  rachunek zysków i strat z działalności jest
450 000  zł.  Same  zobowiązania  i  należności  to  są  sprawy  bilansowe  i  na  dzień  dzisiejszy,
zobowiązań jest 460 000 zł, a  należności około 260 000 zł. Wychodzi mniej więcej 200 000 zł plus
zaległość  dla  gminy.  Od  miesiąca  września  do  grudnia  2015  roku  ZGKiM  spłacił  więcej  niż
powinien. Od września zostały spłacane zobowiązania wobec wspólnot, ponieważ wynosiły one
ponad  100 000  zł.  zostały  spłacone  należności,  które  sięgały  lat  2013.  W  obecnej  chwili  są
zobowiązania  krótkoterminowe,  nie  dłuższe  niż  3  miesiące.  Jedynym wierzycielem jest  Gilwa,
która zostanie spłacona za rok 2015 w bieżącym miesiącu.

Radny – Tomasz Przybilski zapytał ile spółka zalega z płatnościami do Gilwy?
Prezes – Piotr Klein odpowiedział, że około 200 000 zł.
Andrzej Pskiet podał dokładne dane, że jest to 283 093 zł. W tym roku zostały wpłacone

tylko 22 840 zł, a na koniec roku 2015 zostało wpłacone 105 000 zł. 
Radny – Ryszard Świder wyjaśnił, że jeżeli radni się czepiają to mają powód, po spotkaniu

w spółce opina radnego po przeanalizowaniu przedstawionych dokumentów jest taka, że ZGKiM
jest  nieudolnie  zarządzany   Przewodniczący  Rady  Nadzorczej  powiedział,  że  wystąpi  jako
Przewodniczący o przedstawienie planu naprawczego dla Spółki. Odpowiedź Prezesa brzmiała, że
to na pewno nie będzie on, tylko następny Prezes. 

Prezes ZGKiM przypomniał, że na spotkaniu powiedział jakie jest zadanie takich spółek,
spółka nie może rozwijać skrzydeł we wszystkich dziedzinach działalności. Konkretne zadania i
umowy wiążą Spółkę. Plan naprawczy był kilkakrotnie przedstawiony m.in. reorganizacja zakładu,
utrzymanie kosztów w ryzach, 

Urszula Marciniak – Wiceprezes ZGKiM poinformowała, że od kiedy przejęła stanowisko
Wiceprezesa Spółki nie zmieniło się nic, a jest ono niższe od poprzedniej wiceprzewodniczącej
zarządu Wice księgowej, w tej chwili również mniej od głównej księgowej. 

Radny – Andrzej podziękował Skarbnik za przedstawienie sytuacji od strony finansowej.
Radny dodał, że wszystkim zależy na dobru spółki. Zwrócił się z pytaniem do Skarbnika gminy
Dzierzgoń pytając, czy do kwoty zadłużenia wliczona została kwota zaległych czynszów?

Skarbnik  –  Halina  Redlin  odpowiedziała,  że  bilans  na  31  grudnia  2015  przedstawia
zobowiązania krótkoterminowe w kwocie 868 432,60 zł, w kwocie tej mieszczą się zobowiązania
wobec gminy kwota z kaucjami za rok 2015 wynosi 325 986,44 zł, która nie została odprowadzona.

Radny  –  Andrzej  Pskiet  zgodził  się,  że  główną  przyczyną  zadłużenia  jest  utracenie
przychodów. Poinformował, że utrata wspólnot mieszkaniowych jest to utrata około 509 000 zł.
Zwrócił się do Pani Burmistrz i Prezesa ZGKiM o podjęcie natychmiastowych działań mających na
celu usprawnienie spółki.

Burmistrz – Elżbieta Domańska zaznaczyła,  że wszystkim zależy na spółce,  po raporcie
wiadomo jest jaki jest stan techniczny Spółki. Na pewno zostaną wyznaczone kierunki jak pomóc
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ZGKiM. Dodała, że Wystąpi do radnych z propozycjami usprawnienia Spółki.
Mirosław Szewczun  zapytał  czy ktoś jest  w stanie  odpowiedzieć na pytanie czy został

spłacony długo, który został przekazany po przekształceniu Spółki? 
Halina  Redlin  poinformowała,  że  należności  były  wyższe  od  zobowiązać,  wynika  to  z

ustawy o finansach publicznych, likwidacja  w celu przekształcenia.  Skarbnik dodała,  że istotną
rzeczą  jest  przypatrzenie  się  by  działalność  ZGKiM  była  rentowna  aby  przychody  pokrywały
koszty spółki. Wszystkie dokumenty były. Trzeba zacząć szukać źródeł przychodów i pokrywać
koszty, albo radni zadecydują aby dokapitalizować ZGKiM.

Andrzej  Pskiet  zauważył,  że  można  dokapitalizować  Spółkę,  ale  czy  one  na  pewno
przyniosą efekty.   

Radny – Rafał Żemojdzin zapytał Skarbnik czym spowodowany jest fakt, że w roku 2013
był zysk, a w roku 2014 była strata , która wzrasta?

Skarbnik  wyjaśniła,  że  koszty  zostały  poniesione,  nie  ma  przychodów na  taką  wartość.
Oznacza to,  że zakupuje się usługi,  towary a  nie  ma przychodów na zapłatę.  Dla przychodów,
trzeba się wziąć do pracy i do przodu. 

O 17:05 Wiceprzewodniczący Rady ogłosił 10 minut przerwy
O 17.15 wznowiono obrady XIX sesji Rady Miejskiej w Dzierzgoniu.

Prezes  ZGKiM –  Piotr  Klein  poinformował,  że  nie  czuje  się  na  siłach  aby wziąć  całą
odpowiedzialność  za  spółkę  w  tej  chwili.  Na  stanowisku Prezesa  jest  od  września  2015 roku.
Przychodów w 2010 roku było ponad 5 000 000 zł a Spółka miała straty 234 000 zł. Było łatwiej
gdy  były  przychody  z  wysypiska  śmieci.  Efektem  wszystkiego  jest  to,  ze  nikt  przez  lata  nie
zajmował się Spółką, nikt nie patrzył strategicznie na jej działalność. Przychody z wysypiska śmieci
się  skończyły,  umowy zostały  te  same,  rynek  jest  taki  sam.  Dodał,  że  do  przetarg  w  Starym
Dzierzgoniu nie został wygrany, ponieważ cena, która została zaproponowana była najniższa, dając
niższą  cenę  było  by  to  poniżej  kosztów.  Spółka  wygrała  przetarg  na  odśnieżanie  dróg
wojewódzkich. Z przekształcenia Zakładu w Spółkę  zażyłości m.in. sprawy kadrowe, w bilansie są
koszty 180 000 zł spółki, które sięgają roku sprzed 2011, ale to nie wpływa na wynik finansowy
ZGKiM.  Wspólnie  z  radnymi  trzeba  się  zastanowić  jak  Spółce  pomóc,  trzeba  przeanalizować
umowy, które są zawarte z gminą, ponieważ one od lat są takie same. W Spółce brakuje rąk do
pracy,  zadań, które są do zrealizowania nie można wykonać z tego względu. W sezonie letnim
Spółka może zwiększyć przychody, lecz jest kwestia rentowności poszczególnych umów. 

Ad punktu 7 porządku obrad

Rozpatrzenie i zatwierdzenie sprawozdania finansowego Gminy Dzierzgoń wraz ze sprawozda-
niem z wykonania budżetu Gminy Dzierzgoń za 2015 r. i udzielenie absolutorium dla Burmistrza
Dzierzgonia:

a) sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Dzierzgoń za 2015 r. przedstawiła Skarbnik –

Halina Redlin.

/załącznik nr 6/     

b) Uchwałę  Nr  048/g316/R/I/16 Składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej
w Gdańsku z dnia 5 kwietnia 2016 r. przedstawiła Skarbnik – Halina Redlin.

/załącznik nr 7/     
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c) sprawozdanie rocznego z wykonania planu finansowego za rok 2015 Dzierzgońskiego Ośrodka
Kultury i Biblioteki Publicznej oraz informacji o stanie mienia komunalnego przedstawiła Skarbnik
– Halina Redlin.

/załącznik nr 8/  

   

d)  uchwałę Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Dzierzgoniu w sprawie wniosku o udzielenie
absolutorium  Burmistrzowi  Dzierzgonia  za  2015  r. przedstawił  Przewodniczący  Komisji
Rewizyjnej – Bogdan Toporkiewicz.

/załącznik nr 9 /    

e)  Uchwałę  Nr  077/g316/A/III/15  Składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej
w Gdańsku z dnia 5 maja 2016 r. przedstawiła Skarbnik – Halina Redlin.

/załącznik nr 10/     

f)  projekt  uchwały  w  sprawie  rozpatrzenia  i  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  Gminy
Dzierzgoń za 2015 r. wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Dzierzgoń za 2015 r.
przedstawiła Skarbnik – Halina Redlin.

/załącznik nr 11/

    

g) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały. 

h) Dyskusji nie było.
Wiceprzewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  przedstawiony  projekt  uchwały.  Uchwałę
w sprawie  rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Dzierzgoń za 2015 r.
wraz  ze  sprawozdaniem  z  wykonania  budżetu  Gminy  Dzierzgoń  za  2015  r. Rada  podjęła
jednomyślnie. W głosowaniu brało udział 13 radnych.

W załączeniu uchwała Nr XIX/162/2016
/załącznik nr 12/     

i) projekt  uchwały  w  sprawie  udzielenia  Burmistrzowi  Dzierzgonia  absolutorium  z  wykonania
budżetu za 2015 rok przedstawiła Skarbnik – Halina Redlin.

/załącznik nr 13/     

j)   Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.

k) Dyskusji nie było.
Wiceprzewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  przedstawiony  projekt  uchwały.

Uchwałę  w sprawie  udzielenia Burmistrzowi Dzierzgonia absolutorium z wykonania budżetu za
2015 rok Rada podjęła następująco 10 osób „za” 3 głosy „wstrzymujące”. 

/załącznik nr 14/
W załączeniu uchwała Nr XIX/163/2016
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Burmistrz  Dzierzgonia  –  Elżbieta  Domańska  podziękowała  radnym  za  udzielenie
absolutorium oraz  radnym,  którzy  wykonywali  ten  budżet.  Dodała,  że  jeszcze  bardziej  będzie
pracować aby budżet  był  wykonany,  by gmina  miała  więcej  przychodów.  Inwestycje,  które  są
zaplanowane są wykonywane. 

Ad punktu 8 porządku obrad

a) Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości  gruntowej
położonej  przy ul.  Wojska  Polskiego w Dzierzgoniu  przedstawił  p.o.  Kierownika  GK –
Wojciech Budziński.

/załącznik nr 15/

b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.

c)  
Radny – Mirosław Szmigiel  zapytał czy wycena nie jest zbyt niska przy tak atrakcyjnym

terenie przy rynku w Dzierzgoniu?
Wojciech Budziński odpowiedział, że to rzeczoznawca wycenił tą działkę, gmina nie może

podważać opinii biegłego rzeczoznawcy.

Wiceprzewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  przedstawiony  projekt  uchwały.
Uchwałę  w sprawie  wyrażenia  zgody na  sprzedaż  nieruchomości  gruntowej  położonej  przy ul.
Wojska  Polskiego  w  Dzierzgoniu Rada  podjęła  12  głosami  „za”,  1  głos  „wstrzymujący”.  W
głosowaniu brało udział 13 radnych.

W załączeniu uchwała Nr XIX/164/2016
/załącznik nr 16/

Ad punktu 9 porządku obrad

a) projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego wraz z oddaniem
w użytkowanie wieczyste udziału w gruncie i na udzielenie bonifikaty przedstawił p.o. Kierownika
GK – Wojciech Budziński.

/załącznik nr 17/

b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.

c)
Dyskusji nie było.
Wiceprzewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  przedstawiony  projekt  uchwały.

Uchwałę  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  lokalu  mieszkalnego  wraz  z  oddaniem  w
użytkowanie  wieczyste  udziału  w  gruncie  i  na  udzielenie  bonifikaty w  wysokości  90%  Rada
podjęła jednomyślnie. W głosowaniu brało udział 13 radnych. 

 W załączeniu uchwała Nr XIX/165/2016
/załącznik nr 18/

Ad punktu 10 porządku obrad
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a)  projekt  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  zmiany  studium uwarunkowań  i
kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Dzierzgoń w obrębach geodezyjnym
Bruk i Nowiec przedstawił Kierownik RTI – Lech Zieliński.

/załącznik nr 19/
b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.

c)

Wiceprzewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  przedstawiony  projekt  uchwały.
Uchwałę  w sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  zmiany stadium uwarunkowań  i  kierunków
zagospodarowania  przestrzennego  miasta  i  gminy  Dzierzgoń  w  obrębach  geodezyjnym  Bruk  i
Nowiec Rada podjęła jednomyślnie. W głosowaniu brało udział 15 radnych.

 W załączeniu uchwała Nr XIX/166/2016
/załącznik nr 20/

Ad punktu 11 porządku obrad 

Burmistrz  odpowiedziała  na  pytanie  odnoście  przystanku  autobusowego,  informując,  że
przy przystanku w Bruku w najbliższych dniach pojawią się pracownicy aby go naprawić. Obecnie
naprawiany jest przystanek w Żuławce Sztumskiej. 

Prezes  –  Piotr  Klein  przeprosił  za  nieporozumienie  odnośnie  zamkniętego  przejazdu  na
cmentarz. W czasie ceremonii wjazd na cmentarz będzie otwarty. 

Burmistrz odpowiedziała na pytanie odnośnie zamkniętej  bramy wjazdowej na cmentarz,
poprosiła aby przed bramą były miejsca parkingowe, ponieważ jest to miejsce dla zmarłych, trzeba
mieć szacunek dla zmarłych. 

Sekretarz  –  Alicja  Podlewska  opowiedziała  na  temat  pytanie  zadane  przez  radnego
Miszczuka zapoznając z informacją, że geneza powstania obszarów funkcjonalnych jest związana z
rokiem 2009. W planie zagospodarowania przestrzennego woj. Pomorskiego są wiejskie obszary
funkcjonalne  czyli  obszary  z  uwagi  na  miasto  i  funkcjonujące  otoczenie  wokół  są  związane
wspólnymi cechami geograficznymi oraz mają wspólne powiązania. Pokazała na mapkach fakt, że
poza  Sztumem  żadna  z  gmin  nie  weszła  w  skład  miejskiego  obszaru  funkcjonowania.  Za
skutkowało to ważnym dokumentem związanym ze strategią rozwoju woj. Pomorskiego do roku
2020.

/załącznik nr 21/

Ad punktu 16 porządku obrad 

Radny – Tomasz Przybilski poprosił Panią Burmistrz o interwencję w sprawie okaszania
dróg powiatowych. 

Burmistrz poinformowała, Starostwo stwierdziło, że nie mieszczą się w terminach. Jedno
okoszenie będzie w wakacje, drugie jesienią tak zapewnił Starosta.  

Radny – Ryszard Świder zwrócił się z prośba o połączenie drogi gminnej i wojewódzkiej
przy Judytach, ponieważ jest tam dziura, której nikt nie naprawia.  Poprosił o kolejny monit do
zarządu dróg wojewódzkich o remont drogi 515.
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Ad punktu 17 porządku obrad

Brak Komunikatów Wiceprzewodniczącego Rady. 

Ad punktu 18 porządku obrad

Wobec wyczerpania porządku obrad Wiceprzewodniczący Rady – Grzegorz Murawski  o
godz. 18:10 zamknął XIX sesję Rady Miejskiej w Dzierzgoniu.

Protokołowała:                                                                          Wiceprzewodniczący Rady:

Karolina Piekarska                      Grzegorz Murawski
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